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Behin- behineko idazkaria.  María Pilar Belategui Izurrategui. 
 
 

       
     
 
      
 
 Eskoriatzan, bi  mila eta hambiko      
abuztuaren 1ean, arratsaldeko bostetan, 
Udaletxeko Osoko Bilkuren aretoan, Beinat 
Herce Leceta alkate jauna buru dela eta goian 
aipatutakoak bertan direla bildu da Udalbatzarra,  
ezohiko bilkuran, gai-zerrendan zehaztutako 
gaiei buruz hitz egiteko. Ez dira etorri Martinez 
andrea eta Cantero jauna. 

En Eskoriatza, siendo las   dieceisiete horas 
del día 1 de agosto de 2012,    en el Salón de 
Plenos de la Casa de Consistorial quedó 
constituido el Pleno de la Corporación en 
sesión  ordinaria bajo la Presidencia del 
Señor Alcalde-  Presidente D. Beinat Herce 
Leceta ,con la asistencia de los señores que 
arriba se expresan para tratar de los asuntos 
reseñados dentro del Orden del Día. No 
asisten la Sra. Martínez y el Sr. Cantero. 

 
 



 

 

 

 
1.- DEIALDIKO GAI ZERRENDAN HAINBAT GAI SARTZEA BERRESTEA. 
Bertaratutako udalbatzarkide guztien aldeko botoekin ondorengo gai hauek gai zerrendan 
sartzea berretsi da: 
 

 BEHIN-BEHINEKO IDAZKARIA IZENDATZEA. 
 

 IGOR EZPELETA OREGUI HAUTAGAIAK ZINEGOTZI KARGUA HARTZEA. 
 

 ZINEGOTZI KARGUAN DEDIKAZIO PARTZIALEZ ARITZEA (Igor Ezpeleta 
Oregui). 

 
 
2.- BEHIN-BEHINEKO IDAZKARIA IZENDATZEA 

 

Oporrak hartuko dituelako udal idazkaria aldi baterako lanean izango ez denez, Udalba-
tzarrak honako hau ERABAKI DU aho batez:   
 
 
1. Bilkura honetarako behin-behineko idazkari Maria Pilar Belategui Izurrategui izenda-
tzea.   
 
Interesatua bertan da eta izendapena onartzen du. 
 
 
3.- IGOR EZPELETA OREGUI HAUTAGAIAK ZINEGOTZI KARGUA HARTZEA. 
 

Udalbatzarrari jakinarazi zaio Igor Ezpeleta Oregui jaunak, Toki Araubidearen oinarriak 
arautzen dituen apirilaren 2ko 7/1985 Legeko 75. artikuluan aurreikusitakoa betez, 
ondare ondasunen, balizko bateraezintasun kausen eta diru sarrerak eman ditzaketen 
jardueren aitorpena egin duela dagokion interesen erregistroan inskriba daitezen, eta 
horrela, zinegotzi kargua hartzeko legezko tramiteak beteta, Udalbatzarrak Igor Ezpeleta 
Oregui jaunari bere kargua eman dio. 
 
4.- ZINEGOTZI KARGUAN DEDIKAZIO PARTZIALEZ ARITZEA (Igor Ezpeleta Oregui). 
 

Alkate jaunak proposatuta, eta Merino jaunak eta Urrutia jaunak aurka bozkatuta, eta  
bertaratutako gainerako udalbatzarkideek alde, Udalbatzarrak honako hau ERABAKI DU:  
 
Lehenengoa.- Igor Ezpeleta Oregui zinegotzi jauna bere karguan lanaldiaren % 20ko 
dedikazioarekin aritzea.  
Bigarrena.- Lanaldi partzialeko dedikazioarengatik ondorengo ordainsari erregimena 
finkatzea:  UDALHITZeko 25. mailari dagokion portzentajea. 
Hirugarrena.- Gizarte Segurantzako Lurralde Diruzaintzari 2012ko abuztuaren 1etik 
aurrera Igor Ezpeleta Oregui jauna afiliatzeko eta alta emateko eskatzea, Udalak bere gain 
hartuz Gizarte Segurantzako Erregimen Orokorreko arauek beraien zerbitzupeko langileei 
buruz enpresei ezartzen dizkien beharrak.  

BOTOEN AZALPENA: 

Merino jaunak dio aurka botatzen duela gehiegizkoa iruditzen zaiolako ordainsari maila 
aurreko agintaldiko 17tik agintaldi honetako 25era pasatzea, eta kostu hori aurrekontuaren 
% 18,39a dela. Uste du liberatuek asko kobratzen dutela eta BILDUk hartu beharko lukeela 
bere gain alkatearen eta liberatutako zinegotziaren soldaten kostua. Egoera hau ahal duten 
guztietan salatzen jarraituko dutela esan du, eta baita langileak aparteko soldata kobratu 
gabe geldituko direla eta kargu publikoek kobratu ahal izango dutela ere. 



 

 

 

Urrutia jaunak esan du aurka bozkatzen duela liberatuek kobratzen duten dirua 
gehiegizkoa iruditzen zaiolako. Liberatuek kobratzearen alde dago, baina, gehiegizkoa 
iruditzen zaio 25. maila. Gogorarazi du aurrekontuen aurka bozkatu zuela eta boto horren 
arrazoietako bat hori izan zela, eta beraz, orain ere, koherentziaz, kontra bozkatzen du. 

 
5.- GALDE-ESKEAK. 

 
Juan Carlos Bengoa jaunak artxibo historikoari buruz uztailaren 27an (Erregistroko zenba-
kia: 1363) egindako eskaera ekarri du Urrutia jaunak, eta galdetu du ea zer erantzun behar 
zaion. 
 
Alkateak erantzun dio oraindik ez zaiola erantzun, baina, erantzuna ezezkoa izango dela. 
Jakinarazi du aurrekariak daudela eta pertsona bati ez zitzaiola utzi artxibora sartzen 
Agurtzane ez zegoelako, eta gaineratu du irizpideak bateratzeko protokolo bat ezarri dela 
artxibora sartzeko; eta horren arabera, artxiboaren ardura duten bi pertsonak (Agurtzane 
eta Edurne) ez daudenean ezingo dela inor artxibora sartu. 
 
Urrutia jaunak galdetu du nork erabaki duen protokolo hori, eta Alkateak erantzun du bera 
izan dela. 
 
Urrutia jaunak galdetzen du udaltzainak lanean daudenean ez ote zen egongo artxibora 
sartzeko aukerarik. 
 
Alkateak erantzun dio udaltzainen funtzioen artean ez dagoela artxiboaren ardura.  
 
Merino jaunak esan du ondo iruditzen zaiola artxibora sartzeko protokolo bat ezartzea, 
baina, datozen urteetarako egoera hau konpondu beharko litzatekeela, abuztua hilabete 
egokia baita jendeak artxiboa kontsultatzeko. 
 
Alkateak erantzun dio datorren urterako artxiboko ardura duten bi pertsonekin hitz egin 
daitekeela zerbitzua eskaini ahal izateko, Udal hau txikia dela eta abuztuan jende gutxik 
egiten duela lan, eta horregatik, beste zerbitzu batzuk ere ez dutela funtzionatzen abuz-
tuan, eta artxiboarekin ere gauza bera gertatuko litzatekeela; horregatik, esan du, aurten 
ezingo da ezer egin eta ezingo da inor artxibora sartu. 
 
Urrutia jaunak galdetu du ea noiz itzuliko den idazkaria. 
 
Alkateak erantzun dio abuztuaren 27an itzuliko dela. 
 
 
 
Eta beste gairik ez dagoenez, amaitutzat ematen da bilkura bostak eta hogeita bost 
minututan. Eta nik, Idazkariak, egiaztatzen dut 
 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

1º.- RATIFICACIÓN DE LA INCLUSIÓN DE ASUNTOS DENTRO DEL ORDEN DEL DÍA DE LA 
CONVOCATORIA. 

Con el voto de todos los corporativos presentes, se acuerda ratificar la inclusión de los 
siguientes asuntos dentro del orden del día. 
 

 NOMBRAMIENTO DE SECRETARIA ACCIDENTAL 
 

 TOMA DE POSESIÓN DEL CARGO DE CONCEJAL POR EL CANDIDATO 
IGOR EZPELETA OREGUI 

 

 EJERCICIO DEL CARGO DE CONCEJAL CON DEDICACIÓN PARCIAL (Igor 
Ezpeleta Oregui). 

 
 
2º.- NOMBRAMIENTO DE SECRETARIA ACCIDENTAL 

 

Con motivo de la ausencia temporal por el disfrute de las vacaciones de la Secretaria 
Municipal, el Pleno, por unanimidad ACUERDA:  
 
 
1. Nombrar Secretaria Accidental    para  esta  sesión a María Pilar Belategui Izurrategui   
 
La interesada está presente y acepta el nombramiento. 
 
 
3º.- TOMA DE POSESIÓN DEL CARGO DE CONCEJAL POR EL CANDIDATO IGOR EZPELE-
TA OREGUI 
 

Dada  cuenta al Pleno de que ha sido formulada la declaración de bienes patrimoniales, 
y  de  causas de posibles incompatibilidades y actividades que puedan proporcionar 
ingresos económicos, a los efectos de su inscripción en el correspondiente registro de 
intereses, tal como está previsto en el artículo 75 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases del Régimen Local, y cumplidos los trámites legales de toma de 
posesión del cargo de concejal,  el Pleno da posesión    de su cargo a D.  Igor Ezpeleta 
Oregui. 
 
4º.- EJERCICIO DEL CARGO DE CONCEJAL CON DEDICACIÓN PARCIAL (Igor Ezpeleta Ore-
gui). 
 

A propuesta del Sr. Alcalde y con   el voto  en contra del Sr. Merino y Sr. Urrutia y el voto 
favorable del resto de los  corporativos presentes, el Pleno ACUERDA: 
 
Primero: Que el concejal D. Igor Ezpeleta Oregui  desempeñe su cargo con dedicación del 
20% de la  jornada.  
Segundo: Fijar el siguiente régimen de retribución por su dedicación a jornada parcial:  
Porcentaje correspondiente del Nivel  25 del  UDALHITZ 
Tercero: Solicitar ante la Tesorería Territorial de la Seguridad Social la afiliación y alta a 
partir del día de hoy, 1 de agosto de 2012, asumiendo el Ayuntamiento las obligaciones 
que las normas de Régimen General de la Seguridad  Social imponen a las Empresas en 
relación con los trabajadores a su servicio. 

EXPLICACIONES DE VOTO 

El Sr.Merino dice que vota en contra porque le parece excesivo  que el nivel retributivo 
pase del nivel 17 de la legislatura anterior al nivel 25 en ésta, que este costo supone el 
18,39 % del presupuesto. Considera que los liberados cobran mucho y que BILDU sería 
quien tendría que asumir el coste del sueldo del alcalde y del concejal liberado. Añade que 



 

 

 

seguirán denunciando esta situación siempre que puedan, así como que los trabajadores 
se van a quedar sin cobrar la paga extra y los cargos públicos pueden cobrar. 

El Sr. Urrutia dice que vota en contra porque le parece excesiva la cantidad que se cobra. 
Está a favor de que la persona liberada cobre, pero le parece excesivo el nivel 25. 
Recuerda que votaron en contra de los presupuestos y de que una de las razones era 
ésta, por lo que por coherencia, dice, es por lo que vota en contra. 

 
5º.- RUEGOS Y PREGUNTAS. 

 
El Sr. Urrutia, tras traer sobre la mesa la solicitud cursada por D. Juan Carlos Bengoa   el 
27 de julio (Nº Registro 1363) en relación al acceso al archivo histórico, pregunta en qué 
términos se le va a contestar. 
 
El Alcalde le responde que todavía no se le ha contestado pero que la respuesta será en 
sentido negativo. Informa que hay antecedentes de que a una persona no se le dejó acce-
der al archivo porque no estaba Agurtzane y, añade, para homogeneizar criterios se ha 
establecido un protocolo para acceder al archivo, de manera que cuando no están las dos 
personas responsables del mismo (Agurtzane y Edurne) no se deja acceder. 
 
El Sr. Urrutia le pregunta quién ha establecido ese protocolo, ante lo que el alcalde  contes-
ta que él mismo. 
 
El Sr. Urrutia pregunta si estando los  municipales  trabajando no se podría acceder al 
archivo. 
 
El Alcalde le responde que entre las funciones de los municipales no está la de encargarse 
del archivo 
 
El Sr. Merino dice que le parece bien el que se establezca el protocolo de acceso al archi-
vo, pero que para otros años se tendría que solventar esta situación pues agosto es un  
buen mes para que las personas puedan consultar el archivo. 
 
El Alcalde responde que para el año que viene se puede tratar con las dos personas res-
ponsables el poder cubrir el servicio; que este ayuntamiento es pequeño y que en agosto 
trabajan pocas personas, por lo que otros servicios también dejan de funcionar en agosto, 
y que para el archivo sería igual, por  ello, dice, este año no se va a poder hacer nada y no 
se podrá acceder. 
 
El Sr. Urrutia pregunta cuando vuelve la secretaria. 
 
El alcalde le responde que el día 27 de agosto. 
 
 
 
Y  no habiendo más asuntos que tratar, se levanta la sesión a  las      diecisiete horas 
y veinticinco    minutos.  De todo lo cual como Secretaria Accidental doy fe. 
 

 


